Klein samenvatting met wat gerief van de grammair
meest egehaald uit mijne gramair trajet
..dus der zal wel nog gerief in de cursus staan eh 
te gebruiken op eigen risico :P ;)
Le participe présent
· het onvoltooid deelwoord

· le radical de nous (présent) + ant

vb : nous march /ons

marchant
stappend

        nous buv /ons

buvant

drinkend

Le gérandif = en + participe présent

Om de tijd uit te drukken

Ze heeft me al huilend verteld

-
elle m’a raconté ça en pleurant.
Om een voorwaarde uit te drukken

Als je op strand wandelt zal je rust vinden
- 
en te premenant sur la plage, tu …

Om een oorzaak uit te drukken
Je bent gezakt voor je examen, omdat je …
-
tu as raté ton examen en ne travaillant pas ..

Om de manier/het middel uit te drukken

Door te snel te antwoorden …

-
en répondant trop vite, …
Speciale vormen

Avoir : 


hebbend
ayant

Etre : 


zijnde

étant

Pleuvoir : 

regenend
pleuvant

Savoir : 

wetend

sachant

Verbes en –ger : 
veranderend
changeant

Bn.

Als een bn. Gebruikt wordt dan :  

Vb : 
Zijn nichten zijn altijd opgewekt 
:
ses cousines sont toujours souriantes.
Ik heb naar de sprekende klok gebeld
:
j’ai téléphoné à l’horloge parlante
Dat is een hond die niet veel gehoorz
:
voilà un chien peu obéissant

Het zijn irriterende buren

:
Ce sont des voisins énervants
!!

Wanneer voorafgegaan van een werkwoord,moet je de ant vorm gebruiken als adjectif

Vb : 
cette nuit déjà finissante me rend romantique.

Le passif
A : Les ouvriers construisent une maison 

P : La maison est construite par les ouvriers


      (être + part.passé)
P : 
La maison 
est
 construitte

ind prés

 ‘’     ‘’             a été              ‘’      

passé compos

 ‘’     ‘’              était              ‘’


imparf

 ‘’     ‘’              sera               ‘’           

fut simple

 ‘’     ‘’             serait              ‘’      

cond pres

Les ouvriers construiront une maison 

1) a fut s

2) P : une maison sera construite
   A







p(être + pa)
Les ouvriers  construisent  une maison.

Ind prés

une m   est          construite …
 ‘’       ‘’        ont construit   ‘’      ‘’

passe comp


a été


         construisaient


imparfait


était


         construiront


fut simp


sera


         construiraient


cond pres


serait

                      auront construit


fut anterieur


aurra été

         avaient construit


plus que parf


avaient été

Il faut qu’ils  construisent


subjonct pres

il faut que le m sait construite

Imparfait
Vorming : 

De stam van nous tegenwoordige tijd  + de uitgangen : 
-ais –ais –ait –ions –iez –aient




Nous tegenwoordig

imparfait

Avoir


nous av / ons


elle av / ait

Boire


nous buv / ons


elles buv / aient

Chanter


nous chant / ons

ils chant / aient

Faire


nous fais / ons


tu fais /ais

Partir


nous part / ons


il part / ait

Pouvoir


nous pouv / ons


nous pouv / ions

Venir
nous ven / ons


vous ven / iez

Vouloir
nous voul / ons


je voul / ais

Speciale vormen : 

Etre : 
pleuvoir :
falloir : 

J’étais




Tu étais

Il était
il pleuvait
il fallait

Nous étions

Vous étiez

Ils étaient

Emploi
l’imparfait

1) een gewoonte in het verleden ; een herhaling

Vb : tous les jours, ils regardaient la télé

2) een actie met onbepaalde tijdsduur

Vb : il pleuvait sans cesse
        Ils habitaient près de la gare

3) in een verhaal : drukt een toestand uit, beschrijft. 
Het verhaal gaat niet verder.

Le passé composé

1) een éénmalige handeling in het verleden

Vb : Dimanche soir, ils ont invité des amis

2) de tijdsduur is beperkt

Vb : il a plu tout l’après-midi

        Nous avons habité à B.pendent 3 ans.

3) in een verhaal : drukt het gebeuren uit
Het verhaal gaat verder

Passé composé

Voltooid tegenwoordige tijd

Vorming : 

Ind.présent de l’auxiliaire     +

participe passé         =      le passé composé

Vb : 
J’ai dansé

Je suis sorti(e)

Je me suis lavé(e)

Avoir : 

Avoir + partic passé
J’ai regardé
ik heb gekeken

Tu as mangé
jij hebt gegeten

Il a dormi
hij heeft geslapen
Elle a entendu
ze heeft gehoord

Nous avons dit
we hebben gezegd

Vous avez fait
..

Ils ont vu

Elles ont ri
Etre :

Etre + partic passé

Je suis sorti(e)

ik ben uitgeg

Tu es tombé(e)

jij bent gev

Il est allé

hij is gegaan

Elle est partie

ze is vertr

Ns sommes descendu(e)s
we zijn afged

Vs êtes né(e)(s)

..

Ils sont entrés

Elles sont sorties

Opgepast !!
« met zijn  in het Nederlands »

Le prix a augenté

de prijs is gestegen

J’ai changé

ik ben veranderd
Il a disparu

hij is verdwenen

J’ai réussi

ik ben geslaagd

Zijn of hebben naargelang van de betekenis
Être ou avoir 

Avoir + part.passé + cod



être + part.passé
-J’ai descendu une valise



je suis descendu(e) par l’escalier

Ik heb een koffer naar beneden gebracht

ik ben langs de trap naar beneden gekomen

-j’ai monté les livres




je suis monté(e) au troisième étage

Ik heb de boeken naar boven gebracht


ik ben naar de derde verdieping gegaan

-j’ai retourné le drap




je suis retourné(e) à la poste

Ik heb het laken omgekeerd



ik ben teruggegaan naar de post

Le participe passe
Vorming : 

-é
Alle werkwoorden op er 

Vb : nager
nagé

Speciale vormen

Vb : naître
né

-i

Alle werkwoorden op ir

Vb : finir 
fini

De groep ouvrir -> -ert

Vb : ouvrir 
ouvert


         Offrir 
offert
Speciale vormen

Vb : fuir
fui

-is

Assesoir
assis

Mettre

mis

Permettre
permis

Promettre
promis

Prendre

pris

Apprendre
appris

Comprendre
compris

Surprendre
surpris

-it

Conduire
conduit

Dire

dit

Ecrire

écrit

-t

Craindre
craint

Eteindre
étaint

Peindre

peint

Faire

fait

Mourir

mort
-u

Werkwoorden op –du

Vb : attendre 
attendu

Werkwoorden op –oir

Vb : avoir 
eu

         Pleuvoir
plu

Speciale vormen

Vb : lire
lu
3 soorten 

-alleen

-met être

-met avoir

Alleen 
met een adjectif 

Vb : 

on s’est trouvé devant une porte fermée
on a retrouvé leurs squelettes blanchis par le vent du sahara

Avec être

De pp met het hulpwerkwoord etre: de vorm van het pp wordt aangepast aan  die van het onderwerp
vb :

martine est partie sans nous dire au revoir

nos invités sont arrivés vers 20 heures
Avec avoir
De pp met hulpwerkwoord avoir : de vorm van het pp wordt aangepast naar die van het lv als het lv voor het pp staat!
Vb :

Hier soir j’ai écrit une lettre à mon fiancé
Voici la lettre que j’ai écrite
!een vervoeging met avoir kan ook geen lv hebben , dan blijft de pp ongewijzigt

!sommige werkwoorden  worden vergezeld van een voegwoord dat meet (=?? Mesure) dat men niet mag gebruiken als lv 

Vb : les deux millions de francs que cela aa coùté nous ont ruinés

!de pp kan gevolgd worden door een infinitief, in dat geval blijft de pp ongewijzigt

Vb : nous avons fait toutes les démarches que nous avons pu

!de pp van onpersoonlijke ww blijft ongewijzigt

Vb : la chaleur qu’il a fait ces derniers jours est insupportable

!wanneer de vervoeging met avoir wordt voorafgegaan van een lv en er een adjectief die raporteert aan het lv achter staat dan  mag het ongewijzigt blijven

Vb : c’est une histoire tellement folle que je ne l’aurais pas cru(of toch met e) possible
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